科技部專題研究計畫成果報告撰寫格式

一、說明
科技部基於學術公開之立場，鼓勵一般專題研究計畫主持人發表其研究成果，但主持人對於研究成果之內容應負完全責任。計畫內容及研究成果如涉及專利或其他智慧財產權、違異現行醫藥衛生規範、影響公序良俗或政治社會安定等顧慮者，應事先通知科技部不宜將所繳交之成果報告蒐錄於學門成果報告彙編或公開查詢，以免造成無謂之困擾。另外，各學門在製作成果報告彙編時，將直接使用主持人提供的成果報告，因此主持人在繳交報告之前，應對內容詳細校對，以確定其正確性。
成果報告繳交之期限及種類（期中進度報告及期末報告），應依本部補助專題研究計畫作業要點及專題研究計畫經費核定清單之規定辦理。至報告內容之篇幅，期中進度報告以4至10頁為原則，並應忠實呈現截至繳交時之研究成果，期末報告不得少於10頁。
二、報告格式：依序為封面、目錄、中英文摘要及關鍵詞、報告內容、參考文獻、計畫成果自評、可供推廣之研發成果資料表、附錄。
(一)報告封面：請至本部網站（http：//web1.most.gov.tw）線上製作（格式如附件一）。
(二)中、英文摘要及關鍵詞 (keywords)。
(三)報告內容：包括前言、研究目的、文獻探討、研究方法、結果與討論（含結論與建議）等。
(四)計畫成果自評部分：請就研究內容與原計畫相符程度、達成預期目標情況、研究成果之學術或應用價值(簡要敘述成果所代表之意義、價值、影響或進一步發展之可能性)、是否適合在學術期刊發表或申請專利、主要發現（簡要敘述成果是否有嚴重損及公共利益之發現）或其他有關價值等，作一綜合評估，並請至本部網站線上製作（格式如附件二）。
(五)頁碼編寫：請對摘要及目錄部分用羅馬字I 、II、 III……標在每頁下方中央；報告內容至附錄部分請以阿拉伯數字1.2.3.……順序標在每頁下方中央。
(六)附表及附圖可列在文中或參考文獻之後，各表、圖請說明內容。
(七)可供推廣之研發成果資料表：
1.研究計畫所產生之研發成果，應至科技部科技研發成果資訊系統（STRIKE系統，http://ap0569.most.gov.tw/strike/homepageIndex.do）填列研發成果資料表（如附件三），循執行機構行政程序，由研發成果推廣單位（如技轉中心）線上繳交送出。
2.每項研發成果填寫一份。
(八)若該計畫已有論文發表者(須於論文致謝部分註明補助計畫編號)，得作為成果報告內容或附錄，並請註明發表刊物名稱、卷期及出版日期。若有與執行本計畫相關之著作、專利、技術報告、或學生畢業論文等，請在參考文獻內註明之。
(九)該計畫若列屬國際合作研究，應將雙方互訪及合作研究情況、共同研究成果及是否持續雙方合作等，於報告中重點式敘明。
三、計畫中獲補助國外差旅費，出國進行國際合作與移地研究、出席國際學術會議者，每次均須依規定分別撰寫出國心得報告（其中，出席國際學術會議者須另附發表之論文全文或摘要，但受邀專題演講或擔任會議主持人者不在此限），並至本部網站線上繳交電子檔，出國心得報告格式如附件四、五。
四、計畫中獲補助國外學者來臺費用，每次均須分別撰寫國外學者來臺訪問成果報告，並至本部網站線上繳交電子檔，報告格式如附件六。
五、報告編排注意事項
(一)版面設定：A4紙，即長29.7公分，寬21公分。
(二)格式：中文打字規格為每行繕打（行間不另留間距），英文打字規格為Single Space。
(三)字體：以中英文撰寫均可。英文使用Times New Roman Font，中文使用標楷體，字體大小以12號為主。

	科技部補助專題研究計畫成果報告

（□期中進度報告/□期末報告）

	


（計畫名稱）
計畫類別：□個別型計畫   □整合型計畫

計畫編號：MOST   －    －  －    －   －
執行期間：   年  月   日至   年  月   日

執行機構及系所：

計畫主持人：

共同主持人：

計畫參與人員：

本計畫除繳交成果報告外，另含下列出國報告，共 ___ 份：
□執行國際合作與移地研究心得報告

□出席國際學術會議心得報告
  期末報告處理方式：
1. 公開方式：
□非列管計畫亦不具下列情形，立即公開查詢
      □涉及專利或其他智慧財產權，□一年□二年後可公開查詢

2.「本研究」是否已有嚴重損及公共利益之發現：□否 □是

3.「本報告」是否建議提供政府單位施政參考 □否 □是，    （請列舉提供之單位；本部不經審議，依勾選逕予轉送）
中   華   民   國    年    月    日


科技部補助專題研究計畫成果報告自評表
	請就研究內容與原計畫相符程度、達成預期目標情況、研究成果之學術或應用價值（簡要敘述成果所代表之意義、價值、影響或進一步發展之可能性）、是否適合在學術期刊發表或申請專利、主要發現（簡要敘述成果是否有嚴重損及公共利益之發現）或其他有關價值等，作一綜合評估。

	1. 請就研究內容與原計畫相符程度、達成預期目標情況作一綜合評估
· 達成目標

· 未達成目標（請說明，以100字為限）

· 實驗失敗
· 因故實驗中斷
· 其他原因
說明：


	2. 研究成果在學術期刊發表或申請專利等情形：
論文：□已發表 □未發表之文稿 □撰寫中 □無

專利：□已獲得 □申請中 □無

技轉：□已技轉 □洽談中 □無

其他：（以100字為限）


	3. 請依學術成就、技術創新、社會影響等方面，評估研究成果之學術或應用價值（簡要敘述成果所代表之意義、價值、影響或進一步發展之可能性），如已有嚴重損及公共利益之發現，請簡述可能損及之相關程度（以500字為限）




科技部補助計畫衍生研發成果推廣資料表
日期：   年  月  日
	科技部補助計畫
	計畫名稱：

計畫主持人：　　　　　　　　

計畫編號：　　　　　　　　　　　　　領域：

	研發成果名稱
	（中文）

	
	（英文）

	成果歸屬機構
	
	發明人

(創作人)
	

	技術說明
	（中文）

（200-500字）

	
	（英文）

	產業別
	

	技術/產品應用範圍
	

	技術移轉可行性及預期效益
	


     註：本項研發成果若尚未申請專利，請勿揭露可申請專利之主要內容。


科技部補助專題研究計畫執行國際合作與移地研究心得報告

　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　 日期：   年   月   日
	計畫編號
	MOST　　－　　　　－　　－　　　　－　　　　－

	計畫名稱
	

	出國人員姓名
	
	服務機構及職稱
	

	出國時間
	　年　月　日至

　年　月　日
	出國地點
	

	出國研究目的
	□實驗 □田野調查 □採集樣本 □國際合作研究 □使用國外研究設施


               　　　　　　　　　　　　　　　　　
一、執行國際合作與移地研究過程

二、研究成果

三、建議

四、本次出國若屬國際合作研究，雙方合作性質係屬：(可複選)

□分工收集研究資料

□交換分析實驗或調查結果
□共同執行理論建立模式並驗証
□共同執行歸納與比較分析
□元件或產品分工研發

□其他 (請填寫) _______
五、其他


科技部補助專題研究計畫出席國際學術會議心得報告

　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　 日期：   年   月   日
	計畫編號
	MOST　　－　　　　－　　－　　　　－　　　　－

	計畫名稱
	

	出國人員姓名
	
	服務機構及職稱
	

	會議時間
	　年　月　日至

　年　月　日
	會議地點
	

	會議名稱
	(中文)

(英文)

	發表題目
	(中文)

(英文)


               　　　　　　　　　　　　　　　　　
一、參加會議經過

二、與會心得

三、發表論文全文或摘要
四、建議

五、攜回資料名稱及內容

六、其他


科技部補助專題研究計畫國外學者來臺訪問成果報告

　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　 日期：   年   月   日
	計畫編號
	MOST　　－　　　　－　　－　　　　－　　　　－

	計畫名稱
	

	邀訪學者姓名
	
	服務機構及職稱
	

	國籍
	
	來臺時間
	年　月　日至  年  月  日

	來訪目的

(可複選)
	□技術指導 □實驗設備設立 □計畫諮詢/顧問 □學術演講 □國際會議主講員 □其他


               　　　　　　　　　　　　　　　　　
一、訪問過程

二、對本項專題計畫產生之影響、貢獻或主要成果

三、建議

四、其他
Report Writing Format for Special Research Programs subsidized by the Ministry of Science and Technology (MOST)
I. Overview 
Based on the principle of academic openness, the Ministry of Science and Technology (MOST) encourages the leaders of general special research programs to publish their research achievements, as long as the aforesaid leaders are fully accountable for the content of research achievements. If the research program content or research achievements involve intellectual property (e.g., patents), violate the medical and health regulations in force, or offend public order and good customs, or political and social stability, MOST shall be notified in advance not to include the submitted research achievements into the compilation of academic achievement reports or make the same available for public for inquiry, thus preventing any unnecessary trouble. Academic divisions will directly use the research achievement reports provided by program leaders when they compile the research achievement reports. Therefore, program leaders shall check the content of research achievement reports carefully to ensure the correctness of their content before they submit the research achievement reports. 
The types of research achievement reports and deadlines for submitting them (including the mid-term progress and final reports) shall comply with the rules for the implementation of MOST-subsidized special research programs and funding checklist for MOST-subsidized special research programs. The mid-term progress report shall be 4 to 10 pages long, and faithfully present the research achievements until relevant deadlines. The final report shall contain at least 10 pages. 
II. Report Format: Each report shall comprise the cover page, table of contents, abstract and keywords (in Chinese and English), full text, references, self-appraisal table, datasheet of R&D achievements available for promotion, and appendices. 
(I) Cover page: A cover page can be made online on the website (http://web1.most.gov.tw; as formatted in Appendix I). 
(II) Abstract and keywords (in both Chinese and English). 

(III) Full text, including the introduction, purpose, literature review, research methodology, and results and discussion (including conclusions and suggestions)
(IV) Self-appraisal of research achievements: Present a comprehensive appraisal, including details of 1) the degree of conformity of actual research content with the original research program and fulfillment of the expected objectives; 2) academic or applied value of research achievements (briefly describe the significance, value, impact, or potential for further development in relation to the research achievements); 3) the suitability for publication in academic journals or patenting; and 4) main findings (briefly describe whether the research achievements are found to be severely harmful to public benefits), or any other relevant value. 
(V) Page numbers: Number the abstract and table of contents using Roman numerals (i.e., I, II, and III) and the full text and appendices using Arabic numerals (i.e., 1, 2, and 3) at the bottom center of each page. 
(VI) Tables and figures may be added in the full text or after the references (describe the content of each table and figure). 

(VII) Datasheet of R&D achievements available for promotion: 
1. By filling out the datasheet of R&D achievements (Appendix III) on the MOST’s Scientific & Technological Resources, Information, and Knowledge Exchange system (STRIKE,
 http://ap0569.most.gov.tw/strike/homepageIndex.do), the R&D achievements derived from research programs shall be submitted by the R&D achievement promotion department (e.g., the Technology Transfer Center) by following the appropriate administrative procedure. 
2. One datasheet shall be filled out for each R&D achievement. 

(VIII) If there has been a published article on the current MOST-subsidized research program (please specify its number in the acknowledgement), include the article in the research achievement report or as an appendix, and specify the name and volume of the related journal and date of publication. Please specify the monographs, patents, technical reports, and graduation dissertations (if any) in relation to the implementation of the current research program in the reference section. 
(IX) If the current research program involves international cooperation, please highlight the cooperation information (e.g., mutual visits, and profile, achievements and continuity of cooperative research) in the research achievement report. 

III. If researchers are subsidized for overseas stay, go abroad for international cooperative and on-site research, or attend international academic conferences, they shall write a report on their personal views on each overseas trip according to the related regulations (researchers attending international academic conferences shall separately attach the full text or abstract of each published article, unless they are invited to give special lectures or serve as conference chairpersons), and submit the electronic version of each published article on the MOST's website (for the format of the personal views report on overseas travel, see Appendices IV and V). 

IV. Please write a separate report on each visit of subsidized overseas scholars to Taiwan and submit the electronic version of the report on the MOST’s website (for the report format, see Appendix VI). 

V. Notes on the formatting of research achievement report 
(I) Page layout: A4 paper (29.7x21cm). 
(II) Format: No separate space between rows for Chinese typewriting, and single space for English typewriting. 
(III) Font: The text may be written in English using Times New Roman and in Chinese using the 12-point font of the regular script.

	Achievement Report on a MOST-subsidized Special Research Program 
(□ Mid-term progress report / □ Final report)

	


(Program name) 
Program category: □ Separate program  □ Integrated program 
Program number: MOST   -    -  -    -   -
Implementation period: From        to             (mm/dd/yy)
Implementer (institution and department or institute):
Program leader: 
Program co-leader: 
Program participants: 
In addition to the R&D achievement report, the following (        ) reports shall be separately submitted: 
□ International cooperation and on-site research report 
□ Report on attendance at an international academic conference 
Disposal of the final report: 
2. Mode of publication: 
□ Available for public inquiry instantly if the program is non-regulated and the following circumstance is absent: 
□ Available for public inquiry in □ one or □ two years if the program involves intellectual property such as patents
2. Is this harmful to public benefits? □ No   □ Yes
3. Should this report be provided to governmental agencies for reference? ( No ( Yes (please specify the governmental agencies; this report will be forwarded to the ticked governmental agencies directly without separate review). 
Date (mm/dd/yy): 


Achievement Report on a MOST-subsidized Special Research Program: Self-appraisal Table 
	Please present a comprehensive appraisal of 1) the degree of conformity of actual research content with the original research program, and fulfillment of the expected objectives; 2) academic or applied value of research achievements (briefly describe the significance, value, impact, or potential for further development in respect to the research achievements); 3) the suitability for publication in academic journals or patenting; and 4) main findings (briefly describe whether the research achievements are severely harmful to public benefits), or any other relevant value. 

	4. Present a comprehensive appraisal of whether the research content conforms with the original research program and whether or not the expected objectives are fulfilled 
· Fulfill the expected objectives 
· Fail to fulfill the expected objectives (give a description by at most 100 words)
· Failure of the experiment 
· Interruption of the experiment because of certain reasons 
· Miscellaneous 
Detailed description: 

	5. Publication in academic journals or patent application 
Article: □ Published   □ Not published   □ In process of writing   □ Not available 
Patent: □ Granted □ Pending   □ Not available 
Technology transfer: □ Realized   □ In negotiation   □ Not available 
Miscellaneous: (give a description by at most 100 words) 


	6. Please appraise the academic or applied value of the research achievements in terms of academic attainment, technological innovation, and social impact (briefly describe the significance, value, impact, or potential for further development), and the extent to which the R&D achievements may be harmful to public interest (500 words maximum). 




Datasheet on Derivative R&D Achievement Promotion for a MOST-subsidized Special Research Program
Date (mm/dd/yy): 
	MOST-subsidized program 
	Program title: 
Program leader: 　　　　　　　　
Program number: 　　　　　　　　　　　　　Field: 

	Title of R&D achievement
	(in Chinese)

	
	(in English)

	Owner of R&D achievement 
	
	Inventor 
(creator)
	

	Technology description 
	(in Chinese)
(200 to 500 Chinese characters) 

	
	(in English)

	Industry category 
	

	Scope of technology or product application 
	

	Feasibility and expected benefit of technology transfer 
	


Note: Please do not disclose the main patentable content of the R&D achievement if it has not been patented yet. 

Personal Views Report on International Cooperative and On-site Survey for a MOST-subsidized Special Research Program
　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　 Date (mm/dd/yy): 
	Program number: 
	MOST　　-　　　　-　　-　　　　-　　　　-

	Program title: 
	

	Name of the researcher
	
	Employer and title 
	

	Duration of overseas stay
	　 From          to           (mm/dd/yy) 
	Destination (overseas)
	

	Purpose of overseas research
	( Experiment   ( Field survey   ( Sampling   ( International cooperative research ( Use of overseas research equipment 


　　　　　　　　　　　　　　　　　
I. International cooperative and on-site research process 
II. R&D achievement 
III. Suggestions 
IV. Nature of cooperation for international cooperative research (you can tick multiple options): 
□ Collect research data cooperatively 
□ Analyze the experiment or survey results jointly 

□ Build and verify the theoretical model jointly 

□ Conduct an inductive and comparative analysis jointly 
□ Cooperative R&D of components or products 
□ Miscellaneous (please specify) _______
V. Miscellaneous 

Personal Views Report on Attendance at an International Academic Conference for a MOST-subsidized Special Research Program 
　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　 Date (mm/dd/yy): 
	Program number: 
	MOST　　-　　　　-　　-　　　　-　　　　-

	Program title: 
	

	Name of the researcher 
	
	Employer and title 
	

	Conference period
	　 From            to          (mm/dd/yy) 
	Conference venue 
	

	Conference title 
	(in Chinese)
(in English)

	Published title 
	(in Chinese)
(in English)


               　　　　　　　　　　　　　　　　　
I. Process of attending the conference 
II. Personal views on attending the conference 
III. Full text or abstract of the published conference article 
IV. Suggestions 
V. Name and content of the data brought back 
VI. Miscellaneous 

Report on Overseas Scholars’ Taiwan Visit for a MOST-subsidized Special Research Program
　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　 Date (mm/dd/yy): 
	Program number: 
	MOST　　-　　　　-　　-　　　　-　　　　-

	Program title: 
	

	Name of the scholar invited
	
	Employer and title 
	

	Nationality 
	
	Period of stay in Taiwan
	          to                 (mm/dd/yy)

	Purpose of visit 
(you can tick multiple options)
	□ Technical guidance   □ Experimental equipment setup   □ Consultancy or advisor   □ Academic speech □ Keynote speaker of international conference   □ Miscellaneous 


               　　　　　　　　　　　　　　　　　
I. Visiting scholar’s itinerary 
II. Impact on, contribution to, or main achievement from the special research program 
III. Suggestions 
IV. Miscellaneous 
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